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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Mikor indulnak a főldadóval kapcsolatos perek az önkormányzatok ellen? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Megfogadtam magamnak, hogy nem írok többet Önnek a földadóval kapcsolatban, hisze n

soha nem kapok értelmes választ, csupán olyan frázisokat, mint, hogy „a föld megadóztatásá t

a törvény tiltja” és hogy „bíznak az önkormányzatok jóhiszeműségében” . „Nincs szükség

törvénymódosításra annak érdekében, hogy az önkormányzatok ne vethessenek ki földadót a

jövőben” — jelentette ki Andréka Tamás, az FM főosztályvezetője a Portfolio és az

agrárszektor .hu közös konferenciáján . A tárca ugyanis azt tartja lényegesnek, hogy ilyen adó t

a mai törvényi szabályozás szerint sem lehet kivetni azokra, akik földművelőként a

mezőgazdaságból élnek . Most megpróbálom ezeket a naiv kijelentéseket lenyelni és igazna k

vélni, tehát tegyük fel, hogy igazuk van és valóban nem fog elterjedni a földadó . Ettől

függetlenül változatlanul 14 település vezette azt eddig be és szakért ők egy jelentős része

továbbra is azt hangsúlyozza, hogy igenis terjedni fog a földadó, és egy év múlva akár a

települések felén bevezetésre kerülhet . Természetesen nem azokon ahol fidesze s

településvezetés van . Miért ne vezetnék be, amikor egy adott település általában csak egy kis

kört értene az új adó? Andréka Tamás a konferencián úgy foglalt állást, hogy eddi g

valamennyi érintett önkormányzat „hibásan közelítette meg a kérdést” . Megvannak azonban a



jogi lehetőségek arra az esetre, ha a helyhatóságok a törvényi előírásokkal ellentétes

rendeleteket hoznak — tette hozzá . Egyik intézkedésként az illetékes kormányhivatalok

indíthatnak pereket az önkormányzatokkal szemben, és kérhetik a Kúriánál a hely i

jogszabályok megsemmisítését . Gond azonban, hogy több esetben a kormányhivatalok ne m

'találják jogszabályellenesnek az önkormányzati rendeleteket . Ez a helyzet például Súron is .

Gondolom az sem valószínű, hogy végül a kiskapukat kihasználni — akár a súri példábó l

"kiindulva — futótűzként fog terjedni a földet terhelő adó bevezetése . . . Másik lehetőségként

azonban egyedi konkrét ügyekben is indíthatnak jogorvoslati eljárásokat azok, akikre az adó t

megállapították — jelentette ki ugyanezen a konferencián Mikó Zoltán, a Nemzet i

Agrárgazdasági Kamara választott bíróságának elnöke . „Egyértelm ű”, hogy a gazdák az

idejüket és még több pénzüket fogják az ilyen eljárásokra pazarolni . -Mikó Zoltán elmondta

azt is, hogy folyamatosan alakulnak át az önkormányzati feladatok, március 1-t ől állami

szociális támogatások folyósítása állami intézményrendszeren keresztül zajlik majd . Így az

önkormányzatok részéről szükség van többletforrások bevonására és felmerülhet az a z

elvárás, hogy a földet használó gazdák vegyék ki a részüket a közteherviselésbő l . Nem tudom

ez kinek mit sugall, nekem azt amit már korábban is többször hangsúlyoztam, mégpedig ,

hogy az önkormányzatoknak bevételekre van szüksége és erre igenis kézenfekv ő megoldás a

földadó. De maradjunk az Önök által felvázolt tényeknél, és Andréka Tamá s

megállapításánál.

Ezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy mikor fognak jogi lépéseket tenn i

azok ellen az önkormányzatok ellen, amelyeknél bevezetésre került a term őföldet érintő
adó? Miként fognak fellépni azok ellen, ahol a kormányhivatalok szerint sincs jogsértés ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . március 18.

Tisztelettel :

Magyaroltán
Jobbik
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